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CV    
 

Date of birth: 31 March, 1965 

Place of birth: Baku, Azerbaijan 

Nationality: Azerbaijan 

Area of expertise: economics, banking system and financial analysis. 

Current affiliation: Prof. Dr., The Director of Organization and Management of Scientific 

Activities – UNEC Science Department, Azerbaijan State University of Economics (UNEC) 

 

EDUCATION AND SCIENTIFIC-PEDAGOGICAL ACTIVITIES 

In 1988, he graduated with honors from the "Finance-Credit" program of the Baku branch of the 

Leningrad Financial and Economic Institute. 

In 1985-1987, he graduated from the Faculty of Social Profession within the Institute of Public 

Economy named after Dadash Bunyatzade and was awarded the qualification of a lawyer. 

In 1990-1993, he pursued his doctoral studies at the Department of "Money Circulation and 

Banking" of the St. Petersburg State University of Finance and Economics. 

In 1994-1998, he pursued the doctoral program in the field of Banking at the Marmara University 

of the Republic of Turkey. 

In 2003-2006, he studied on the program of Doctor of Economic sciences at the "Monetary 

Circulation and Banking" Department at Saint Petersburg State University of Finance and 

Economics. 
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WORK EXPERIENCE AND ACADEMIC ACTIVITIES 

In 1998, he worked as a young specialist at the Leningrad Institute of Financial Economics (now 

St. Petersburg State University of Economics) according to the dispatch No. 585 of the Ministry 

of Education of the Russian Federation. 

In 1993-1994, he was appointed as a lecturer at St. Petersburg State University of Finance and 

Economics and the deputy director of the Depository Clearing Trust Center of the St. Petersburg 

Stock Exchange. 

In 1994-2011 worked as a Senior lecturer and Associate professor at the "Banking" department 

of the Azerbaijan State University of Economics. 

In 2004-2006, he was a consultant in "Barmek" group of companies. 

In 2010, became the scientific adviser to the rector of the Academy of Public Administration 

under the President of the Republic of Azerbaijan. 

• In 2011-2013, Professor of the "Banking" department of the Azerbaijan State University of 

Economics. 

• In 2011-2012, he worked as the Director of the macroeconomic research center at the RF Forex 

Club company. 

• In 2013-2016, he was elected as the Head of the "Banking" department of the Azerbaijan State 

University of Economics. 

• In 2016-2018, he was appointed as the Head of the "Science" department of the Azerbaijan 

State University of Economics. 

• Since 2018, he has been the director of the "Organization and Management of Scientific 

Activity" department of the Azerbaijan State University of Economics (UNEC). 

• In 2019, he was the creator and host of the "Business Class" show on Azerbaijan Television 

(AzTV), Saturday at 7:30 p.m. 

• In 2019, he is a Professor of the economics Department of Isıt University. 

• He gave lectures as a visiting professor at the Belarusian State University of Economics. 

• He gave lectures as a guest professor at Sakarya University. 
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ACADEMIC DEGREES AND TITLES 

• On April 22, 1993 — by the decision of the Higher Attestation Commission under the USSR 

Council of Ministers (protocol No. 34), he was awarded the Ph.D. of Economic sciences. 

• On March 15, 2001, by the decision of the Higher Attestation Commission under the President 

of the Republic of Azerbaijan, (protocol No. 15) he was given the academic title of Associate 

Professor. 

 • On October 27, 1998, by the decision of TC Marmara University Banking and Insurance 

Institute, he was awarded the (diploma No. 11) title of Doctor of Banking Sciences and a diploma  

• On November 16, 2007, by the decision of the Higher Attestation Commission of the Russian 

Federation, he was awarded the scientific degree of Doctor of Economic Sciences. 

• On May 2, 2008, by the decision of the Higher Attestation Commission under the President of 

the Republic of Azerbaijan, he was awarded the degree of Doctor of Economic Sciences. 

• On March 30, 2012, he was awarded the Scientific title of Professor by the decision of the Higher 

Attestation Commission under the President of the Republic of Azerbaijan. 

 

INTERNATIONAL AND NATIONAL SCIENTIFIC ACTIVITIES 

1. Since 2000, he has been a member of the Dissertation Council established to obtain the Doctor 

of Economic Sciences degree at Azerbaijan State University of Economics, and the member of the 

Dissertation Council established to obtain the Doctor of Economic Sciences degree. 

 

2. On December 12, 2006, he was awarded a diploma for his speech on the topic "infectious nature 

of the banking crisis" at the conference held jointly by the Central Bank of the Russian Federation 

St. Petersburg and the Russian Banks Union (for coming out with the original topic). 

 

3. On April 4-6, 2007, he participated in the XVIII Congress of the Russian Banking Union, and 

an interview about Azerbaijan's banking system was published in the "National Bank Journal", the 

official organ of the Russian Banking Union. 

 

4. On January 29, 2009, the coordinator of the "working group" consisting of economists was 

appointed by the Decree of the Presidium of the Azerbaijan National Academy of Sciences (No. 

16). 

 

5. On December 22, 2009, he was appointed a member of the problem council on economics by 

the decision No. 6/4 of the Council for the Organization and Coordination of Scientific Research 

of the Republic. 
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6. On May 30, 2008 (protocol No. 10-R) by the decision of the Presidium of the High Attestation 

Commission under the President of the Republic of Azerbaijan 08.00.10. - He was appointed a 

member of the expert council on economic sciences in the field of "Finance, money circulation, 

credit". 

 

7. Dated February 6, 2009 (protocol No. 02-R) — a member of the expert council of the 

Presidium of the High Attestation Commission under the President of the Republic of Azerbaijan 

was reappointed for a new term. 

 

8. By the decision of the Presidium of the High Attestation Commission under the President of 

the Republic of Azerbaijan dated February 19, 2010 (protocol No. 04-R), the deputy chairman of 

the expert council was appointed. 

 
 
 
ARTİCLES PUBLİSHED İN İNTERNATİONAL PRESTİGİOUS SCİENTİFİC 
JOURNALS 
 
 

 Scientific publication in Russian 
 

1. Мамедов З.Ф. Современная банковская система Турецкой Республики // «Известия 

Санкт - Петербургского университета экономики и финансов. - 1998. - № 3. - С. 69-83 

2. Мамедов З.Ф. Turk Cumhuriyyetinde bankaciliq sistemi//Turk dunyasi arasdirmalar 

vakfi yayin orqani. Turkey. - 1998.- № 114.   

3. Мамедов З.Ф. Современные тенденции развития банковской системы Турецкой 

Республики// Деньги и кредит. -1998. - № 6. - С.58-65.  

4. Мамедов З.Ф. Банковский сектор Турции: современные позиции и роль 

иностранного капитала // Деньги и кредит. - 2003. - № 12. - С. 61-67. 

5. Мамедов З.Ф. Кризис на фондовом рынке – отражение общей динамики 

экономики // Экономика и управление. - 2005. - № 3.  

6. Мамедов З.Ф.  Банковская система Турции //Мировая экономика и 

международные отношения. - 2005. - № 5. 

7. Мамедов З.Ф.  Роль кризиса в реформировании банковской системы Турции// 

Деньги и кредит. - 2005. - № 9.  

8. Мамедов З.Ф. Особенности современного состояния турецкой банковской 

системы //Финансы и кредит. -2005. - №12  
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9. Мамедов З.Ф. Участие иностранного капитала в странах формирующихся рынков 

после кризиса //Финансы и кредит. - 2006. - 9(213).  

10. Мамедов З.Ф. Анализ и оценка банковских рисков // Известия СПбУЭФ.  2006. - 

№ 3. - С.-93- 102 

11. Мамедов З.Ф. Роль кризиса в реформировании банковского сектора стран 

формирующихся рынков. Журнал «Финансы и кредит», 10(250) - 2007 март 

12. Мамедов З.Ф. Современные позиции и роль иностранного капитала в банковском 

секторе России после кризиса// Экономика и управление. - 2007. - № 4. 

13. Мамедов З.Ф. Основные тенденции развития денежно – кредитной системы 

Азербайджана   // Финансы и кредит. - 2008. - № 4.  

14. Мамедов З.Ф. Экспансия российского банковского капитала в других странах 

СНГ и присутствие их банков на рынке РФ //Кавказ, Глобализация. Том 2, выпуск 1. - 2008. 

67- 81  

15. Мамедов З.Ф. Банковская система Азербайджана//Мировая экономика и 

международные отношения. - 2008. № 7. 

16. Мамедов З.Ф. Посткризисная модернизация банковской системы Турции // 

Деньги и кредит. - 2009. - № 2.  

17. Мамедов З.Ф. Денежно- кредитная система Азербайджана //Общество и 

экономика. - 2009. - № 3. с.82- 107   

18. Мамедов З.Ф. Банковская система Турецкой Республики//Экономика и 

управление. - 2009. - № 3. c.16 – 25. 

19. Мамедов З.Ф. Структурная перестройка банковской системы Турции после 

кризиса // «Вестник Финансовой Академии» -  2010.  № 1. 

20. Мамедов З.Ф. Антикризисная политика в банковской сфере: Турция, Российская 

Федерация и Азербайджана (сравнительный анализ) // Экономика и управление. - 2010. - № 

9. c.3 – 25. 

21. Мамедов З.Ф. Банковская система в условиях глобального финансового кризиса// 

Финансы и кредит. - 2010. - № 12.  48.c. 8-15. 

22. Мамедов З.Ф. Проблемы и перспективы развития азербайджано-российского 

сотрудничества в финансово- банковской сфере //Евразийский международный научно-

аналитический журнал "Проблемы современной экономики"2012. № 4. 

http://www.fin-izdat.ru/journal/fc/detail.php?ID=5478
http://www.fin-izdat.ru/journal/fc/detail.php?ID=5478
http://elibrary.ru/title_about.asp?id=8956
http://elibrary.ru/title_about.asp?id=8956
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23. Мамедов З.Ф.  Межбанковское сотрудничество Азербайджана и России: 

состояние, проблемы, перспективы //Общество и экономика. - 2013. - № 1. С. 57-70. 

24. Мамедов З.Ф. Индустрия финансовых услуг Азербайджана: состояние, 

проблемы, перспективы // Научные труды.  Академии управления при Президенте 

Республики Беларусь. 2013. -  Часть I.  C. 270-277. 

25. Мамедов З.Ф. Проблемы развития исламского банкинга в Азербайджане // Россия 

и мусульманский мир. Издательство: Институт научной информации по общественным 

наукам РАН 2013. (Москва). c. 58-60  

26. Мамедов З.Ф. Особенности деятельности центрального банка Азербайджана 

//Финансы и кредит. 2013. - № 47  

27. Мамедов З.Ф. Банковский сектор Азербайджана: анализ и оценка// Научные 

труды.  Академии управления при Президенте Республики Беларусь. 2014. -  Часть I.  C.  

28. Мамедов З.Ф. Модернизации финансового надзора и регулирования: мировой 

опыт и актуальные тенденции // Экономика и управление: проблемы и решения. 2016. - № 

5 (53). 168- 176. 

29. Мамедов З.Ф. Модели исламского банкинга: новые тенденции и вызовы для стран 

СНГ // Экономика и управление: проблемы, решения. 2017. № 4. С. 125-133. 

30. Мамедов З.Ф. Исламская банковская система: новые вызовы, проблемы и 

перспективы развития // Экономика и Управление. 2018. № 4 (150). С. 4-10. 

31. Мамедов З.Ф. «Роль русского языка в профессиональной подготовке студентов-

экономистов» // Международный научно-аналитический журнал МПА СНГ «Диалог: 

политика, право, экономика» № 1. -2019. 

32. Мамедов З.Ф. Современный университет: новые вызовы и сложные задачи // 

Экономика и Управление: проблемы, решения. Том IV. 2019. С. 110-117.  

33. Мамедов З.Ф. Цифровизация банковского сектора: новые вызовы и перспективы// 

Экономика и управление. 2019. № 6 (150). С. 4-10. 

34. Мамедов З.Ф. Исламский банк развития-как главная финансовая организация 

исламского мира  // Информационные технологии и системы: управление, экономика, 

транспорт, право 2019. № 2. 175-179 

http://elibrary.ru/item.asp?id=18805152
http://elibrary.ru/item.asp?id=18805152
http://elibrary.ru/title_about.asp?id=8956
http://elibrary.ru/contents.asp?issueid=1112194
http://elibrary.ru/contents.asp?issueid=1112194
http://elibrary.ru/publisher_titles.asp?publishid=6
http://elibrary.ru/publisher_titles.asp?publishid=6
https://elibrary.ru/item.asp?id=39342849
https://elibrary.ru/item.asp?id=39342849
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35.  Мамедов З.Ф. Банковский сектор Азербайджана: новые тренды и перспективы // 

Российский научный журнал (РНЖ) «Экономика и управление». 2020. - Том 26. № 7.  С.775-

783  

36. Мамедов З.Ф. Современные особенности развития банковского сектора 

Азербайджана // Экономические науки.  2020.- №7 (188).  131-137 

37. Мамедов З.Ф. Намазов В.Ф. ФИНАНСОВЫЙ РЫНОК АЗЕРБАЙДЖАНА: 

НОВЫЕ ТРЕНДЫ И ПЕРСПЕКТИВЫ // р. / Финансы и кредит, 2021, т. 27, вып. 5, стр. 

1074—1092  

38. Мамедов З.Ф. Глобальные вызовы для перехода к «безналичной экономике» // 

Информация и инновации. 2021, Т. 16, № 1. с. 18-22  

39. Мамедов З.Ф., Велиев Э.Н., Вейсов Е.Н. Цифровая трансформация банковского 

сектора Азербайджана // Информация и инновации. 2021, Т. 16, No 3. с. 10-20.  

40. Мамедов З.Ф. Characterizes of private financing of healthcare: new challenges and 

prospects   // Экономика и управление: Издательство: Санкт-Петербургский университет 

технологий управления и экономики (Санкт-Петербург) 12 (170) Год: 2019. 41-55 

41. Мамедов З.Ф. Велиев Э. Н. оглы, Вейсов Е. Н. оглы. Оценка Национальный 

банковский сектор Азербайджана: становление и развитие // Научный результат. 

Экономические исследования. 2022. Т. 8. № 1. С. 85-98.  

 

 

 Scientific publications in Turkish 

42. Мамедов З.Ф. Azerbaycanın kredi ve para sistemi: günümüzdeki özellikleri ve gelişme 

yönü // Maliyyə ve finans yazıları. Sayı 87. Nisan 2010. // Turkiye. 51-77 

43. Мамедов З.Ф. Küresel mali krizin  Azerbaycan ekonomisine etkileri ve azerbaycan 

merkez bankasinin  monetar  politikasinin analizi  T.C. Marmara Üniversitesi // Financial 

arasdirmalar ve calismalar dergisi. Uluslararası hakemli dergi.Yayın № 773. -2010   c. 73-95 

44. Мамедов З.Ф. Küresel Mali Kriz Ortamında Azerbaycan Bankacılık Sektörünün 

Yapısı, Özellikleri ve Sorunları‘; Amme İdaresi Dergisi’nin ( Cilt 44, Sayı 3 ) Eylül 2011. S 173-

203. 
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 Scientific publications in English 

45. Mamedov Zahid Farrukh. The Structural Characteristics and Problems of the 

Azerbaijan Banking Sector in the Global Financial Crisis Environment // Amme İdaresi 

Dergisi’nin ( Cilt 44, Sayı 3 ) Eylül 2011.  S 173-203. 

46. Mamedov Zahid Farrukh.  Global challenges for the transition to «a cashless 

economy» // Information and Innovations 2021, Т. 16, № 1. p. 18-22.  

47. Mamedov Zahid Farrukh., Veliyev E.N., Veisov E.N. Digital transformation of the 

banking sector of Azerbaijan. Information and Innovations. 2021;16(3):10-20.  

48. Mamedov Z. F., S. H. Qurbanov, E. D. Streltsova , А.I. Borodin, I. Yakovenko, А.А. 

Аliev. mathematical models for assessing the investment attractiveness of oil companies// socar 

proceedings no.4 (2021) 102-114   

49. AM Abbasov, Z.F Mamedov, M Tvaronaviciene, A Borodin. The estimation and 

prediction dynamics of the spread of the coronavirus infection using minimax approximation 

criterion // applied and computational mathematics 21 (1), 101-117 

50. Z. F. Mamedov, Modeling Multivalued Dynamic Series of Financial Indexes on the Basis 

of Minimax Approximation // Energies 2022, 15, 366.  

 

MONOGRAPHS 

Monographs published in four languages - Azerbaijani, English, Russian, and Turkish. 

 

1. Turk Cumhiriyyetlerinde bankacilik sistemi ve Turkiye iliskilerin gelistirilmesinde 

bankaciligin onemi//Economic ve finansal isbirliyinin gelistirilmesinde hukuki ihtilaflarin 

cozumlenmesi sempozyumu. – Istanbul: Alkim yayin evi, 1998. C 85-97.  

2. Inflasyon, faiz ve doviz kuru arasindaki iliskileri. - Istanbul, 1998. – 400 c.   

3. Finans iqtisadiyyatı. –Бакı: Qanun, 2003. - 375 c.  

4. Роль электронных финансовых услуг в развитии новой экономики // Государство и 

рынок в оптимизации структурных характеристик роста. – СПб: Изд-во СПбГУЭФ, 

2004. - c. 286-290.  

5. З.Ф. Мамедов. Finans iqtisadiyyatı. –Бакı: Qanun, 2003. - 375 c.  

6. З.Ф. Мамедов. Цифровизация финансов. – Баку.: БГУ, 2003. - 200 c.   

javascript:void(0)
javascript:void(0)
https://www.mdpi.com/1435932
https://www.mdpi.com/1435932
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7. З.Ф. Мамедов. Анатомия финансового кризиса. – СПб: Изд-во СПбГУ, 2005. -322 c.  

8. З.Ф. Мамедов. Влияние кризиса на логику реформирования банковской системы. – 

СПб: Изд-во СПбГУ, 2005.  

9. Фондовый кризис: теоретические и эмпирические аспекты // Тенденции развития 

финансово- кредитных и МЭО в условиях глобализации экономики.  Сборник 

докладов. СПб: Изд-во СПбГУЭФ, 2005. -  

10. Экспансия иностранного капитала на банковской рынок Турции в посткризисный 

период // Финансовый рынок и кредитно – банковская система России. Сборник 

научных трудов / Под ред. д.э.н., проф. А.С.Селищева. Выпуск № 7: – СПб.: 2006.  

11. Проблемы реформирование банковского сектора России после кризиса // 

Актуальные проблемы труда и развития человеческого потенциала: Межвузовский 

сборник научных трудов. Выпуск № 4. – СПб: Изд-во СПб ГУЭФ, 2006.  

12. Современные позиции и роль иностранного капитала в банковском секторе 

развивающихся стран // Финансовый рынок и кредитно – банковская система 

России. Сборник научных трудов / Под ред. д.э.н., проф. А.С.Селищева. Выпуск № 

8: – СПб.: Инфо - да, 2007. с.187 -190.  

13. З.Ф. Мамедов. Xalq kapitalizmin formalasmasi və inkisafinda qiymetli kagizlar bazarinin 

rolu. – Baku.: Elm, 2006. -320 c.  

14. З.Ф. Мамедов. Электронизация финансовой индустрии в условиях сетевой 

экономики. Баку: Азернешр, 2007.  

15. З.Ф. Мамедов. Банковский кризис и реформирование банковского сектора в 

контексте глобализации. Баку: Азернешр, 2007.  

16. З.Ф. Мамедов. Банковский кризис как ускоритель процесса передачи 

государственных кредитных учреждений в частные институты// Актуальные 

проблемы финансов и банковского дела. - СПб: СПбГИЭУ, 2007. 79- 95  

17. З.Ф. Мамедов. Основные направления формирования устойчивого национального 

рынка ипотечного жилищного кредитования в АР // Финансовый рынок и кредитно 

– банковская система России. Сборник научных трудов / Под ред. д.э.н., 

проф.А.С.Селищева. Выпуск №  8:– СПб.: Инфо - да, 2007. с.187 -190. 

18. З.Ф. Мамедов. Эффективность финансовой стратегии правительства Азербайджана 

в условиях мирового кризиса // // Финансовый рынок и кредитно – банковская 
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система России. Сборник научных трудов / Под ред. д.э.н., проф.А.С.Селищева. 

Выпуск №  8:– СПб.: Инфо - да, 2007. с.187 -190.  

19. З.Ф. Мамедов. Основные тенденции развития денежно – кредитной системы 

Азербайджана // Центральная Евразия: национальные валюты. Стокгольм: Изд. Дом 

«СА Press», 2008. – 79- 103.  
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